

# MONOCEROS

---

*a new dimension of horn glasses*



ÆQVINOC

Cetus Bale  
na

Bate Kaitoa

Danch Kaitoa

OCEANVS

ÆTHIOPICVS

Phœnix

Antarc

Fluv

IA  
A

Æquinoctial

C. Niger

C. S. Arabi

Dan

Calabe

la

Lepus  
DI

ORION

Madagas

Capo

*your MONOCEROS eyewear*

*a unique piece for your eyes  
from a single piece of horn*



*an accessory  
that reflects pure nature.*

Die Symbiose aus harmonischem Design mit klarer Linienführung, filigranem Fassungsrand und die Verarbeitung von erlesenem Büffelhorn machen aus jeder MONOCEROS Fassung ein persönliches Einzelstück.

*The synthesis of harmonious design with clean lines, precise engraving, technical innovation and exquisite buffalo horn makes each MONOCEROS frame a singular piece.*

Ein kleiner Kreis ausgewählter Mitarbeiter hat in unserer Manufaktur in Österreich in den letzten Jahren neue Technologien der Hornverarbeitung entwickelt.

*Over the past few years, a small group of select employees has developed new horn processing technologies in our factory in Austria.*

A close-up photograph of a hand holding a pair of dark-rimmed glasses. A hair dryer is blowing air onto the glasses, creating a cloud of fine white dust particles that catch the light. The background is dark, making the dust and the glasses stand out. The text 'handcrafted in austria.' is overlaid in the upper right corner.

*handcrafted  
in austria.*



*reaching  
for the stars.*

Und etwas, das zunächst unerreichbar schien – so wie ein Griff nach den Sternen – ist schlussendlich der Impulsgeber für MONOCEROS: Das Naturmaterial Horn wird für die Brillenfassung mit einer eigens entwickelten Technologie um die Ecke gebogen und von Hand veredelt. Hierdurch entsteht die einzigartige MONOCEROS Hornbrille.

*Now we can do something that seemed unachievable at first - like reaching the stars – which was our motivation for MONOCEROS: we bend a single piece of natural horn around the endpiece of the eyeglasses with a specially developed technology and refine it by hand. This creates the unique MONOCEROS frame.*

Die MONOCEROS Hornbrille wird aus Büffelhorn gefertigt, aus einem der ältesten Materialien für Brillenrahmen. Verwendet wird hierfür nur das beste Horn.

*MONOCEROS is made of buffalo horn, one of the oldest materials used to make frames. For every single frame we only use best quality horn.*

*natural  
material.*





*a single piece of horn.*

Neue Ansätze und Innovationen ermöglichen eine Fertigung aus einem einzigen Stück Horn. Dadurch wird gewährleistet, dass die Faser, Farbe und Struktur des Horns über die gesamte Brille verläuft. Mögliche Unregelmäßigkeiten der natürlichen Hornoberfläche sind ein Zeichen von Echtheit und Qualität.

*Our new approaches and innovations allow us to create a frame from a single piece of horn. This ensures that the fiber, color, and structure of the horn is consistent throughout the entire frame. Irregularities on the natural horn surface are desirable and a sign of authenticity and quality.*

Durch die Verwendung eines wartungsfreien Holzgelenkes kann auf Metall oder Kunststoff verzichtet werden. Ergänzt wird dieses hausinterne Konzept durch ein patentiertes Verglasungssystem.

*Metal and plastic are completely unnecessary through the use of a maintenance-free wooden hinge. This in-house concept is paired with a patented glazing system.*



*no metal  
no plastic  
antiallergenic  
antistatic*

**Wir empfehlen Ihnen, Ihre MONOCEROS Hornbrille regelmäßig zu pflegen. Sie sollten einige Punkte beachten, um möglichst lange Freude an Ihrer MONOCEROS Hornbrille zu haben.**

*We recommend that you regularly take care of your MONOCEROS horns. Following a few steps will maximize your enjoyment of your MONOCEROS horn frame.*



Sofern Sie Ihre MONOCEROS  
Hornbrille nicht gerade tragen,  
bewahren Sie diese in Ihrem  
MONOCEROS Etui auf. Zum  
Reinigen der Gläser benutzen Sie  
bitte das dunkle Tuch.

*Keep your MONOCEROS  
eyewear in the provided  
case when you are  
not wearing them. For  
cleaning the lenses please  
use the dark towel.*



*every two weeks!*

Ihrem MONOCEROS Brillenetui haben wir einen Pflegebalsam mit natürlichen Inhaltsstoffen beigelegt. Verteilen Sie diesen Balsam in einem zweiwöchigen Turnus mit der Fingerspitze dünn auf der gesamten Brillenfassung. Achten Sie darauf, dass hierbei kein Balsam auf die Brillengläser gelangt. Entfernen Sie nach einer Einwirkzeit – am besten über Nacht – den überschüssigen Balsam mit dem beigelegten hellen Tuch.

*You will find a MONOCEROS premium care balm in your case. Spread this balm in a thin layer with your fingers over the entire frame every two weeks. Be careful not to get any on your lenses. After letting the frame sit overnight, remove the excess with the enclosed light-colored towel.*



Um die ursprüngliche Schönheit Ihrer MONOCEROS Naturhornbrille zu erhalten, vermeiden Sie in jedem Fall handelsübliche aggressive Reinigungsmittel, getränkte Brillenputztücher und Hitze (über 40°C). Die Brillenfassung nicht mit Ultraschall reinigen!

*In order to preserve the original beauty of your MONOCEROS eyewear, avoid using aggressive cleaning agents, pre-moistened lens cleaning wipes and heat (over 40°C, 100°F). Ultrasonic units are unsuitable for cleaning your frame and can damage the frames!*



Bei Reparaturen, individuellen Anpassungen oder Fragen zu Ihrer Hornbrille wenden Sie sich bitte vertrauensvoll an Ihren MONOCEROS Optiker.

For repairs, individual adjustments or questions about your natural horn eyewear, please contact your MONOCEROS optician.



*service@rolf-spectacles.com*  
*www.rolf-spectacles.com*

---